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Protokół Nr XLIII/23 

z XLIII sesji Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 22 grudnia 2023 r. 

Ad. pkt 1) Otwarcie obrad 

XLIII Sesja Rady Powiatu w Augustowie VI kadencji rozpoczęła się o godz. 1230 w auli 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie przy Alei Kardynała Wyszyńskiego 3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn otworzył obrady sesji, a następnie przywitał 

wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z podpisaną listą obecności w sesji 

uczestniczy 16 radnych. (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o naciśnięcie przycisku kworum w aplikacji eSesja, 

aby potwierdzić obecności on-line. 

Zaproponował, że jeżeli radni mają pytania w ramach poszczególnych punktów porządku 

obrad, aby kierowali na piśmie, również w formie pisemnej będą udzielane odpowiedzi. 

Przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 1 Statutu Powiatu Augustowskiego obrady Rady są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał również, że zgodnie z § 38 ust. 1 Statutu Powiatu 

Augustowskiego „Głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. W 

przypadku gdy z przyczyn technicznych nie jest to możliwe, przeprowadza się głosowania 

imienne”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w związku z obowiązkiem wynikającym z 

ustawy z dnia 4 kwietnia 2019 roku o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji 

mobilnych podmiotów publicznych, nagranie publikowane z posiedzeń Rady Powiatu będzie 

opatrzone napisami. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabieranie głosu po zgłoszeniu 

się do dyskusji w aplikacji eSesja i po jego udzieleniu przez Przewodniczącego Rady Powiatu, 

ponieważ generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób z ograniczeniami funkcjonalnymi, 

oglądającymi materiał. 

Ad. pkt 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że proponowany porządek obrad został 

dostarczony wszystkim radnym wraz z materiałami na sesję. (porządek obrad stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 
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2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2024 – 2030. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 156/XVIII/2021 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 18 stycznia 2021 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 

Inwestycyjnego Powiatu Augustowskiego na lata 2021 – 2025. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia przedstawicieli Rady Powiatu w Augustowie do 

składu Powiatowej Rady Rynku Pracy w Augustowie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Zapobiegania 

Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 

2024 – 2026”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu profilaktycznego w 

zakresie promowania i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do 

dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą domową w Powiecie Augustowskim na lata 

2024 – 2029. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych, które finansowane będą z zaliczki przekazanej z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2024. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Powiatem Augustowskim i Powiatem Ełckim w zakresie przyjęcia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji publicznego transportu zbiorowego na terenie 

powiatu augustowskiego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej na świadczenie 

usług, polegających na realizacji powiatowych przewozów osób o charakterze 

użyteczności publicznej na liniach komunikacyjnych, przebiegających na obszarze 

Powiatu Augustowskiego na 2024 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu w 

Augustowie na 2024 rok. 

17. Przedstawienie raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Augustowskiego na lata 2021 – 2024 z perspektywą do 2028 r.” za okres 2021 – 2022. 

18. Przyjęcie protokołu XLII/23 z dnia 14 listopada 2023 r. 

19. Wolne wnioski. 

20. Zakończenie obrad. 
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Ad. pkt 3) Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

Starosta poinformował, że sprawozdanie w formie pisemnej w pełnym brzmieniu jest 

dostępne podczas obrad sesji. Treść sprawozdania w całości zostanie umieszczona w 

protokole z sesji Rady Powiatu w Augustowie. 

Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w pełnym brzmieniu: 

,,Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu za okres od 14  listopada do 

22 grudnia 2023 r. Zarząd Powiatu odbył 4 posiedzenia, podjął 38 uchwał. Pod obrady 

Wysokiej Rady kieruje 12 projektów uchwał. 

Wysoka Rado, 

W omawianym okresie, Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją dotyczącą zakończenia 

realizowanych zadań: 

a) Rozbudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1230B od dr. Nr 1228B Jastrzębna Pierwsza – 

Nowa Kamienna – Stara Kamienna – Dąbrowa Białostocka. Zadanie zostało odebrane i 

opłacone. 

b) Centrum komunikacyjne Augustowa – rozbudowa i przebudowa strategicznych ulic 

powiatowych (ul. Młyńska, Kościelna, ks. Skorupki, ks. Ściegiennego, Kopernika). 

W  ubiegłym roku odebrano część wykonanych robót (ul. Kopernika, częściowo ul. 

Młyńska) oraz zakupionych materiałów na kwotę ponad 8,8 mln zł (z czego ok. 3,5 mln zł 

wkładu własnego i 5,3 mln zł z transzy dofinansowania z Programu Inwestycji 

Strategicznych). Obecnie odebrano pozostałą część tego zadania, wypłacono 

„zwiększony” (waloryzacja + roboty dodatkowe) wkład własny ok. 472 tys. zł, pozostała 

kwota ponad 8,8 mln zł zostanie opłacona po otrzymaniu środków z dofinansowania z 

Programu Inwestycji Strategicznych – prawdopodobnie koniec grudnia br.). 

c) Aktywizacja obszaru popegeerowskiego w powiecie augustowskim – dostęp do miasta 

Augustów oraz miejscowości Mazurki, Topiłówka i Jabłońskie.  

Zadanie 1 – Rozbudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1187B Jabłońskie – Topiłówka – 

Mazurki – w systemie „projektuj i buduj”. Zadanie zostało odebrane, z faktury za 

roboty o wartości ok. 4,4 mln zł, po zawarciu umowy wypłacono zaliczkę ok. 88 tys. zł 

obecnie wypłacono ok. 2,6 mln zł wkładu własnego, pozostała kwota ponad 1,7 mln zł 

zostanie opłacona po otrzymaniu środków z dofinansowania Programu Inwestycji 

Strategicznych – prawdopodobnie koniec grudnia br.). Pozostaje rozliczenie 

dofinansowania z RFRD (łącznie 966 tys. zł), które również pozyskano na to zadanie.   

Zadanie 2 – Remont odcinka drogi powiatowej nr 1187B Jabłońskie – Topiłówka – 

Mazurki, od km 0+000,00 do km 1+450,00. Zadanie zostało odebrane w lipcu br. i 

opłacone w kwocie ok. 725 tys. zł. 

d) Remont mostu w miejscowości Muły przez rzekę Szlamica w ciągu drogi powiatowej nr 

1233B Mikaszówka – Rygol – Muły w km 7+400. Zadanie zostało odebrane 15 grudnia br. 

Łączna wartość zadania to ponad 1,2 mln zł. 
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Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją na temat inwestycji drogowych planowanych do 

realizacji w 2024 roku:  

1) Odbudowa dróg uszkodzonych w związku z kryzysem na granicy Państwa – rozbudowa 

odcinka drogi powiatowej Nr 1234B (Rubcowo – Skieblewo ok 2,0 km) i remont odcinka 

drogi powiatowej Nr 1237B (Kopczany – Bartniki – Wołkusz ok 5,7 km; Razem: ok. 7,7 

km), dodatkowo odszkodowania. Szacunkowa wartość zadania – 8 421 053 zł, 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład edycja ósma – 8 000 000 zł, środki 

własne – 421 053 zł. 

2) Przebudowa/remont strategicznych dróg i ulic powiatowych w Augustowie – poprawa 

dostępności komunikacyjnej do nowopowstałej jednostki wojskowej i dworca PKP 

(odcinek ul. Turystycznej 1,3 km oraz ul. Dworcowa ok 0,55 km – Razem ok. 1,85 km). 

Szacunkowa wartość zadania – 2 105 264 zł, dofinansowanie z Rządowego Funduszu 

Polski Ład edycja ósma – 2 000 000 zł, środki własne – 105 264 zł. 

3) Remont dróg powiatowych w celu podniesienia dostępności do dróg wojewódzkich nr 

664 i nr 673 na terenie Gminy Lipsk (1231B – Krasne dł. 3,4 km + 1236B – Lipsk – 

Rogożynek – dł. 3,15 km + 1238B – Rogożynek – Rogożyn – dł. 4,65 km – Razem  

ok. 11,2 km). Szacunkowa wartość zadania – 8 504 500 zł, kwota dofinansowania z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – 5 012 700 zł, środki własne – 3 491 800 zł. 

4) Remont odcinków ciągu drogowego Bargłów Kościelny – Granica Państwa – ETAP V 

(1213B – Netta – Tajno Łanowe dł. 3,75 km i 1223B – Huta – Podcisówek dł. 3,7 km – 

Razem ok. 7,45 km). Szacunkowa wartość zadania – 8 504 500 zł, kwota dofinansowania 

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – 5 012 700 zł, środki własne – 3 491 800 zł. 

5) Rozbudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1197B od DW 662 do m. Szczeberka dł. odcinka 

2,2 km (Gatne – Szczeberka). Szacunkowa wartość zadania – 5 504 500 zł, kwota 

dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – 3 302 700 zł, środki własne – 2 

201 800 zł. 

6) Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1234B Gruszki – Rubcowo – Skieblewo – do drogi nr 

664, dł. odcinka 2,165 km. Szacunkowa wartość zadania – 5 004 500 zł, kwota 

dofinansowania  z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – 3 002 700 zł, środki własne – 2 

001 800 zł. 

7) Zakup pojazdów i maszyn do utrzymania dróg zmodernizowanych ze środków 

Rządowego Funduszu Polski Ład oraz pozostałej sieci dróg w Powiecie Augustowskim 

(ciągnik rolniczy + koparko – ładowarka z osprzętem + samochód ciężarowy z 

posypywarką i pługiem czołowym). Szacunkowa wartość zadania – 2 040 817 zł, 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład edycja szósta – 2 000 000 zł, środki 

własne – 40 817 zł. 

Łączna wartość zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2024 rok wynosi 40 085 134 zł, w 

tym środki zewnętrzne – 28 330 800 zł, środki z budżetu Powiatu – 11 754 334 zł. 

Ponadto składany był wniosek do Rządowego Funduszu Polski Ład edycja szósta na realizację 

zadania pn. Aktywizacja obszaru popegeerowskiego w powiecie augustowskim – Gmina 

Płaska – budowa nowego mostu na Kanale Augustowskim w ciągu drogi powiatowej 1242B 
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(Płaska – Żyliny – Sucha Rzeczka) most + dojazdy dł. 0,2 km. Szacunkowa wartość zadania –  

8 150 000 zł. Wniosek nie uzyskał dofinansowania z tego programu. Planowane jest złożenie 

wniosku do 1% rezerwy subwencji ogólnej. Dofinansowanie w tym programie stanowi 50% 

wartości, w związku z tym dofinansowanie i środki własne są planowanej po 4 075 000 zł. 

Ponadto, do dofinansowania w ramach ósmej edycji Rządowego Programu Inwestycji 

Strategicznych zakwalifikowało się zadanie złożone przez Związek Powiatów „Moniecko – 

Augustowski” pn. „Poprawa jakości infrastruktury drogowej drogi powiatowej przebiegającej 

przez powiat Moniecki i powiat Augustowski”. Zakładana wartość inwestycji to 

6 315 789,47 zł, przyznane dofinansowanie 6 000 000 zł. 

Podsumowując wszystkie przedstawione przedsięwzięcia, w roku przyszłym planowana jest 

realizacja inwestycji w zakresie dróg na poziomie ponad 50 mln zł. 

Dyrektor PZD został zobowiązany do przygotowania wspólnie ze Skarbnikiem Powiatu 

harmonogramu realizacji i płatności inwestycji w 2024 roku. 

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu zapoznał się z opinią sporządzoną przez biegłego sądowego dotyczącą 

prawidłowości wykonania podcięcia drzew w ciągu ulicy powiatowej nr 2544B Sienkiewicza 

w Augustowie. W ocenie biegłego formowany już wcześniej (20 – 30 lat temu) kształt koron 

drzew przy ulicy Sienkiewicza dopuszczał sposób i rozmiar podcięcia wykonany przez 

zleceniodawcę. Nie doszło do uszkodzenia bądź zniszczenia drzew. Opinia biegłego zostanie 

dołączona do skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku na decyzję 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Suwałkach. 

Informuję, że Burmistrz Miasta Augustowa pismem z dnia 29 listopada 2023 r. zwrócił się o 

wykupienie nieruchomości zajętych pod ulice powiatowe Kościelną oraz Mickiewicza w 

Augustowie. 

W odpowiedzi, Zarząd Powiatu poinformował, że zgodnie z prowadzoną korespondencją, po 

zakończeniu prac i rozliczeniu inwestycji pn. „Centrum komunikacyjne Augustowa – 

rozbudowa i przebudowa strategicznych ulic powiatowych”, Powiat podejmie działania 

celem przeprowadzenia stosownej procedury zmiany kategorii ulicy Kościelnej w Augustowie 

na gminną. Ponadto, biorąc pod uwagę, że położona obok ulica Mickiewicza również w części 

stanowi ulicę powiatową, a w części ulicę gminną oraz nie wypełnia funkcji ulicy powiatowej, 

zasadnym jest pozbawienie kategorii drogi powiatowej tego odcinka ul. Mickiewicza i jego 

zaliczenie do kategorii drogi gminnej, co sprawi, że ulica w całości będzie ulicą gminną. 

Wobec powyższego, Zarząd Powiatu w piśmie poinformował, że podejmowanie obecnie 

działań zmierzających do przeniesienia własności nieruchomości na Powiat jest niecelowe i 

bezzasadne. 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze stanem przygotowania do zimowego utrzymania dróg 

powiatowych na terenie powiatu augustowskiego. Powiatowy Zarząd Dróg w Augustowie ma 

zapewnione siły i środki wymagane do zimowego utrzymania dróg powiatowych w 
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przyjętych standardach i jest gotowy do prowadzenia takich działań w sezonie zimowym 

2023/2024. 

Szanowni Państwo, 

W dniu 21 listopada br. wraz z Członkami Zarządu Powiatu, Przewodniczącym Komisji 

Infrastruktury Technicznej, Sekretarzem Powiatu, Naczelnikiem Wydziału Architektury i 

Budownictwa oraz Dyrektorem ACE uczestniczyliśmy w spotkaniu w Urzędzie Miejskim w 

Augustowie dotyczącym wniosku Powiatu Augustowskiego z dnia 29 września 2023 roku w 

sprawie zmiany zapisów uchwały Nr XXXV/327/06 Rady Miejskiej w Augustowie z dnia 30 

maja 2006 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Augustów zwanego „Zarzecze II” dla terenów obejmujących część dzielnicy „Zarzecze” oraz 

„Osiedle Przylesie” w zakresie działki nr 118/4, położonej przy al. Kardynała Wyszyńskiego 3, 

stanowiącej własność Powiatu Augustowskiego, będącej w zarządzie Augustowskiego 

Centrum Edukacyjnego. Spotkanie prowadził Burmistrz Augustowa Mirosław Karolczuk, w 

spotkaniu uczestniczyli urzędnicy szczebla kierowniczego oraz Radny Rady Miejskiej Dariusz 

Ostapowicz. 

Na wstępie Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej UM zaprezentował 

zapisy w obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego dla tego obszaru. 

Powiedział, że prace nad zmianą planu trwają od 2018 roku. Wniosek złożony przez ACE w 

2021 roku został ujęty w opracowywanej zmianie. Na przełomie roku plan będzie przesłany 

do uzgodnień do ok. 20 instytucji. Procedura zmiany planu jest długotrwała, ponieważ 

propozycje zmian zgłaszane przez instytucje mogą być na tyle znaczące, że po ich 

wprowadzeniu do planu będzie konieczność ponownego przekazania planu do konsultacji do 

wszystkich instytucji. Kierownik stwierdził, że biorąc pod uwagę zapisy w obowiązującym 

planie zagospodarowania przestrzennego, sala gimnastyczna na terenie ACE może być 

wybudowana bez koniczności jego zmiany. Istnieje możliwość wykonania na sali 

gimnastycznej dachów dwuspadowych, na potwierdzenie czego na prezentacji przestawił 

projekty sal z dachem dwuspadowym, w tym dach dwuspadowy z tarasami technicznymi, 

jaki został wykonany na budynku galerii przy ul Ziemiańskiej, i dach z wielu rzędów dachów 

dwuspadowych tworzący formę dachu wielospadowego. Ponadto stwierdził, że dach łukowy 

również jest dachem dwuspadowym. Kierownik zaproponował lokalizację obiektu na posesji 

szkoły przy Bursie Międzyszkolnej od strony bloków przy ul. Konopnickiej. Jego zdaniem jest 

tam możliwość lokalizacji sali z zachowaniem linii zabudowy od granicy działki oraz z 

usytuowaniem parkingu i dróg dojazdowych. Nie ma więc potrzeby zmiany linii zabudowy od 

strony al. Kardynała Wyszyńskiego. Kierownik powiedział również, że zmiana w planie 

dotycząca formy dachu będzie wymagała zgody konserwatora zabytków i wyraził obawy, czy 

konserwator taką zgodę wyrazi. 

Naczelnik Wydziału Architektury i Budownictwa powiedział, że na budynku galerii była 

możliwość zastosowania dachu dwuspadowego z tarasami technicznymi, ponieważ takie 

rozwiązanie dopuszczał plan zagospodarowania przestrzennego dla tamtego obszaru, 

natomiast w planie obejmującym ACE nie ma takiej możliwości. Ponadto poinformował, że 
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dach łukowy nie jest dachem dwuspadowym, ponieważ nie ma kalenicy i innych elementów 

charakteryzujących dach dwuspadowy. 

Podczas spotkania Burmistrz powiedział, że sala jest potrzebna, zadeklarował pomóc w jej 

budowie, jednak również wyraził wątpliwości co do wyrażenia zgody przez konserwatora 

zabytków na zmianę w planie dotycząca dachu. Stwierdził, że na terenie proponowanym 

przez Zarząd rosną drzewa i może być problem z uzyskaniem zgody na ich wycięcie. Zapytał, 

czy z uwagi, że teren ten jest wyniesiony, planowane jest wyrównanie powierzchni czy 

budowa sali na wyniesieniu. 

Odpowiedziałem Panu Burmistrzowi, że teren pod budowę sali byłby wyrównany do 

powierzchni, na której usytuowany jest główny budynek szkoły. Przedstawiłem stanowisko 

Zarządu Powiatu zaprezentowane w piśmie do Przewodniczącej Rady Miejskiej w 

Augustowie. Poinformowałem, że wybrany do realizacji projekt sali gimnastycznej ma 

nowoczesną bryłę i dach łukowy. Zmiana dachu na dwuspadowy wymagałaby przygotowania 

indywidualnego projektu budowlanego. Przy optymalnej wysokości sali wynoszącej 8 m dach 

– w zależności od kąta jego nachylenia – miałby 13-16 m czyli dach byłby wyższy od sali 

gimnastycznej. Nie jest to dobre rozwiązanie ze względów technicznych i estetycznych. 

Przypomniałem, że Zarząd wnosił o wydzielenie z „dużego” planu zagospodarowania 

przestrzennego tylko obszaru ACE i wprowadzenie zmian w planie jedynie dla tego terenu. 

Zapytałem Pana Burmistrza jak długo trwałaby procedura zmiany planu dla wyodrębnionej 

działki szkoły. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że obecnie opracowywana zmiana planu na przełomie 

roku będzie prawdopodobnie przygotowana do konsultacji. Jeśli nie będzie uwag do planu, 

to jest szansa na jego wprowadzenie w maju – czerwcu przyszłego roku. Natomiast 

wydzielenie obecnie terenu ACE i zmiana planu dla tej działki, może okazać się procedurą 

dłuższą niż dla całego planu, dla którego prace są zaawansowane. 

Zapytałem Pana Burmistrza, czy jest wola ze strony władz Miasta, aby uwzględnić kwestie, o 

które wnosi Zarząd Powiatu, tj. zmniejszenie szerokości pasa drogowego od strony al. 

Kardynała Wyszyńskiego, która wcześniej była drogą krajową, obecnie jest drogą 

wojewódzką, oraz zmianę geometrii umożliwiającą budowę dachów łukowych. 

Burmistrz potwierdził wolę wprowadzenia zmian w planie. Powiedział, że jego zdaniem 

odległość od al. Kardynała Wyszyńskiego należałoby określić na 17 m, nawiązując w ten 

sposób do sąsiednich budynków, np. II Liceum Ogólnokształcące. Co do dachu, to 

zasugerował wystąpić do konserwatora zabytków o opinię w tej sprawie. Burmistrz 

zobowiązał się do organizacji spotkania ze służbami konserwatorskimi.  

Kierownik Wydziału Inwestycji UM, nawiązując do omawianych form dachu, zaproponowała 

rozważenie budowy dachu płaskiego nadbudowanego w formie połaci. Naczelnik AB 

stwierdził, że plan dla tego terenu nie dopuszcza takiej możliwości. 

Odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi, powiedziałem, że drzewa na terenie ACE 

zostały zniszczone podczas prowadzonych działań II wojny światowej (podziurawione przez 
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pociski). W ostatnim czasie Dyrektor dokonał wycinki drzew po uzyskaniu zgody 

konserwatora zabytków i nie było chętnych na kupno tego drewna. Podkreśliłem, że nie 

widzę możliwości budowy sali przy Bursie, od strony bloków przy ul. Konopnickiej. Wybrany 

teren od strony al. Kardynała Wyszyńskiego ze względu na odległość jest najbardziej 

dogodny dla wszystkich szkół w sąsiedztwie i bezkolizyjny wobec mieszkańców osiedla. 

Radny Rady Miejskiej Dariusz Ostapowicz zgodził się ze mną, że teren obok osiedla nie jest 

dobrym miejscem na lokalizację sali gimnastycznej. 

Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej UM zawnioskował, aby Powiat 

do swojego wniosku dołączył projekt wybranej sali, która miałaby być realizowana przy ACE. 

Podczas opracowywania zmian w planie zagospodarowania przestrzennego konieczne są 

szczegółowe informacje, np. dotyczące elewacji, kolorystyki, zastosowanych materiałów. 

Podczas spotkania przyjęto, że prace Urzędu Miejskiego będą prowadzone w kierunku 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zgodnie z wnioskiem Zarządu 

Powiatu (zmiana zapisów dotyczących linii zabudowy oraz geometrii dachów). Burmistrz 

zobowiązał się do zorganizowania spotkania z Podlaskim Wojewódzkim Konserwatorem 

Zabytków celem poznania opinii na temat proponowanej zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego uwzględniającego wnioski Zarządu Powiatu, a w konsekwencji późniejszego 

uzgodnienia planu przez konserwatora. Wcześniej zapytanie w tej sprawie będzie 

skierowane z Urzędu Miejskiego do Podlaskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w 

formie pisemnej. Sprawami szczegółowymi zajmie się zespół roboczy w składzie: Marek 

Sadowski – Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej, Bogdan Grabowy – 

Naczelnik Wydziału AB oraz Grzegorz Augusewicz – Dyrektor ACE. 

Następnie, Burmistrz Augustowa pismem z dnia 28 listopada 2023 r. zadeklarował 

wprowadzenie zmian wnioskowanych przez Zarząd Powiatu dotyczących przysunięcia linii 

zabudowy z 23 m na odległości od 15 do 17 m od al. Kardynała Wyszyńskiego oraz 

uszczegółowienia formy dachów o dachy łukowe i dachy płaskie, „przy założeniu, iż 

rozwiązania te zostaną zaakceptowane przez organy uzgadniające”. Jednocześnie w piśmie 

poinformowano, że Miasto nadal stoi na stanowisku o możliwości realizacji sali sportowej 

zgodnie z obowiązującym planem zagospodarowania przestrzennego. Wskazane zostały 

dwie możliwe lokalizacje sali, tj. od strony al. Kardynała Wyszyńskiego „dłuższym bokiem na 

nieprzekraczalnej linii zabudowy” oraz w rejonie osiedla przy ul. M. Konopnickiej. Ponadto w 

piśmie przedstawiono różne koncepcje rozwiązań budowy sali sportowej przy zastosowaniu 

dachów dwuspadowych oraz powtórzono stwierdzenie ze spotkania z 21 listopada br., że 

zgodne z obowiązującym planem byłoby wykonanie sali z dachem łukowym, uzasadniając, że 

dach łukowy jest dachem dwuspadowym. Jednocześnie Burmistrz poinformował, że wystąpił 

do Podlaskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Białymstoku z prośbą o spotkanie 

w przedmiotowej sprawie i „zaopiniowanie ewentualnych zmian w planie”. 

W odpowiedzi Zarząd Powiatu postanowił poinformować po raz kolejny, że podtrzymuje 

swoje stanowisko i wnosi o zmianę planu w przedstawionym wcześniej zakresie, tj. 
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dokonanie korekty przebiegu linii zabudowy od strony al. Kardynała Wyszyńskiego, poprzez 

zmniejszenie wymaganej odległości usytuowania nowych obiektów od drogi oraz 

wprowadzenie zapisów umożliwiających realizację budynków o nowoczesnej, funkcjonalnej 

bryle o różnej formie dachów, w tym dachów łukowych i płaskich. Jednocześnie Zarząd 

Powiatu w piśmie poinformował, że wybór lokalizacji i forma planowanej sali gimnastycznej 

na potrzeby uczniów Augustowskiego Centrum Edukacyjnego, II Liceum Ogólnokształcącego i 

Zespołu Szkół Specjalnych leży w wyłącznej kompetencji Powiatu. 

Na posiedzeniu w dniu dzisiejszym, Zarząd Powiatu zapoznał się z pismem Burmistrza 

Augustowa z dnia 6 grudnia 2023 r. wnoszącym o wypełnienie ankiety dotyczącej 

przeznaczenia, warunków zabudowy i zagospodarowania terenu Augustowskiego Centrum 

Edukacyjnego oraz pismem Burmistrza Augustowa z dnia 18 grudnia br. przedstawiającym 

opinię Podlaskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w sprawie zmian w planie 

zagospodarowania przestrzennego związanych z budową sali gimnastycznej przy ACE. 

W odpowiedzi Zarząd Powiatu przekazał uzupełnioną ankietę. Ponadto, odnosząc się do 

informacji zawartych w piśmie Pana Burmistrza z dnia 18 grudnia br. dotyczącym opinii 

Podlaskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, Zarząd Powiatu poinformował, że 

zdaniem członków Zarządu opinia zarówno w kwestii dotyczącej linii zabudowy od linii 

rozgraniczającej Al. Kardynała Wyszyńskiego, jak też możliwości stosowania na terenie ACE 

„nowych” form dachów otwiera możliwość wprowadzenia w zmienianym planie zapisów 

zgodnych z postulatami Zarządu Powiatu. 

Jak wynika z zacytowanego w piśmie Burmistrza stanowiska Podlaskiego Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków, właściwym będzie wprowadzenie zapisów mówiących o możliwości 

zastosowania na omawianym terenie między innymi dachów o linii krzywizny (krzywej o 

niewielkim kącie nachylenia). Natomiast stwierdzenie konserwatora zabytków: „Nie zaleca 

się stosowania dachów łukowych” nie może być utożsamiane z zakazem stosowania takich 

form dachu. Stąd też brak jednoznacznej negacji dachów łukowych nie powinien 

uniemożliwić wprowadzenia w zmienianym planie zapisów dopuszczających tę formę. 

Z uwagi na przedłużającą się procedurę zmiany planu oraz konieczność zachowania 

terminów realizacji zadania inwestycyjnego jakim jest budowa sali gimnastycznej przy ACE w 

ramach Rządowego Funduszu Polski Ład, Zarząd Powiatu ponownie zawnioskował do Pana 

Burmistrza o rozważenie możliwości wyłączenia wskazanego terenu z zakresu procedowanej 

obecnie zmiany planu i wdrożenie odrębnej procedury dla tego terenu. Doświadczenia gmin 

w całym kraju pokazują, że objęcie zmianą planu mniejszego obszaru zdecydowanie wpływa 

na skrócenie terminu jej uchwalenia. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze stanem przygotowania inwestycji i remontów w jednostkach 

oświatowych w 2024 roku. Od 1 stycznia 2024 r. planowane są znaczne podwyżki 

wynagrodzeń nauczycielom. Po dokonaniu analizy skutków tej podwyżki zostanie 

zweryfikowany plan remontów i inwestycji. 
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W budżecie na 2024 rok ujęte zostały następujące remonty i inwestycje: 

1) Zespół Szkół Ogólnokształcących: remont sali gimnastycznej – 165 500 zł, 

2) II Liceum Ogólnokształcące: modernizacja bieżni lekkoatletycznej – 776 704 zł na wkład 

własny Powiatu, inwestycja będzie realizowana pod warunkiem uzyskania 

dofinansowania ze źródeł zewnętrznych, 

3) Augustowskie Centrum Edukacyjne – 1 250 000 zł, w tym: 

− budowa sali gimnastycznej – 950 000 zł (wkład własny Powiatu w 2024 roku), 

− rozbudowa parkingu – 300 000 zł, 

4) Zespół Szkół Technicznych: remont pracowni mechanicznej – 150 000 zł (zgłoszone do 

projektu pn. SMART EDUCATION for INDUSTRY 4.0 – Wzrost jakości kształcenia 

zawodowego na rzecz branży metalowo – maszynowej), 

5) Zespół Placówek Młodzieżowych: modernizacja pomieszczeń w Bursie Międzyszkolnej na 

potrzeby Zespołu Szkół Specjalnych – 60 000 zł, 

6) Zespół Szkół Specjalnych: wymiana oświetlenia, remont schodów wewnętrznych, 

odnowienie ścian – 64 550 zł. 

W omawianym okresie, Zarząd Powiatu postanowił o: 

1) zatwierdzeniu wniosków komisji o przyznanie zasiłków pieniężnych na pomoc zdrowotną 

nauczycielom oraz nauczycielom emerytom i rencistom korzystającym z opieki 

zdrowotnej. Łączna kwota środków finansowych przeznaczonych na zasiłki wyniosła 13 

400 zł w ramach działu Oświata i wychowanie oraz 1 725 zł w ramach działu Edukacyjna 

opieka wychowawcza. 

2) zatwierdzeniu zmian do arkusza organizacji II Liceum Ogólnokształcącego na rok szkolny 

2023/2024, polegających na zwiększeniu o jeden etat pracowników obsługi. W ramach 

tego etatu planowane jest zatrudnienie pomocy nauczyciela dla uczennicy posiadającej 

orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego ze względu na niepełnosprawność. 

3) przyznaniu dodatkowych godzin na organizację zajęć sportowo – rekreacyjnych na 

kompleksie boisk „Orlik” w okresie od 1 do 22 grudnia 2023 r. w liczbie 54 godzin. 

4) przyznaniu II Liceum Ogólnokształcącemu dodatkowych godzin na organizację zajęć z 

zakresu pomocy psychologiczno – pedagogicznej, w wymiarze 6 godzin tygodniowo na 

okres od 11 grudnia 2023 r. do 21 czerwca 2024 r. 

5) przyznaniu II Liceum Ogólnokształcącemu dodatkowych godzin na organizację zajęć 

rewalidacyjnych uczniowi klasy pierwszej, w wymiarze 2 godzin tygodniowo, na okres od 

2 stycznia do 21 czerwca 2024 r. 

6) organizacji nauczania indywidualnego w Technikum Nr 1 w ACE dwóm uczennicom w 

wymiarze po 12 godzin tygodniowo, w okresie od 11 grudnia 2023 r. do 21 marca 2024  r. 

7) organizacji nauczania indywidualnego w I Liceum Ogólnokształcącym uczniowi klasy 

pierwszej, w wymiarze 12 godzin tygodniowo na okres od 2 stycznia do 21 czerwca 2024 

r. 

8) organizacji nauczania indywidualnego w Branżowej Szkole I stopnia Nr 1 w ACE uczennicy 

klasy pierwszej, w wymiarze po 12 godzin tygodniowo, w okresie od 2 stycznia do 21 

czerwca 2024 r. 
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9) współorganizacji i współfinansowaniu imprezy pn. KOLĘDOWANIE 2023 organizowanej w 

Jaminach w dniu 27 grudnia 2023 r., przeznaczając na ten cel kwotę 1 000 zł. 

10) zakupie karnetu na pływalnię żołnierzom 1 Batalionu Saperów w Augustowie, 

przeznaczając na ten cel kwotę 1 080 zł. 

11) likwidacji środka trwałego będącego na stanie ACE, tj. kserokopiarkę Toshiba 2860, który 

ze względu na nieprzydatność został wycofany z eksploatacji. Formą likwidacji będzie 

bezpłatne przekazanie firmie zajmującej się utylizacją elektrośmieci. 

12) likwidacji środków trwałych będących na stanie ZST, które ze względu na nieprzydatność 

wycofane zostały z eksploatacji (m.in. frezarki, tokarki, szlifierki).  Formą likwidacji będzie 

sprzedaż w drodze ogłoszeń. 

Ponadto, na wniosek Dyrektora ACE, Zarząd Powiatu wyraził zgodę na sprzedaż bądź 

utylizację maszyn będących na wyposażeniu pracowni stolarskiej i mechanicznej. Są to 

sprzęty wyprodukowane i zakupione ponad 20 lat temu, które nie spełniają już 

podstawowych norm bezpieczeństwa do prowadzenia zajęć lekcyjnych z uczniami. 

W dniu 23 listopada 2023 r. została podpisana umowa z Centrum Promocji Innowacji i 

Rozwoju w Białymstoku o partnerstwie na rzecz realizacji projektu pn. SMART EDUCATION 

for INDUSTRY 4.0 – Wzrost jakości kształcenia zawodowego na rzecz branży metalowo – 

maszynowej. Przypomnę, że w ramach projektu augustowskie szkoły zawodowe mogą zostać 

wyposażone w najnowocześniejszy sprzęt umożliwiający kształcenie w zawodach technik 

mechanik, technik mechatronik, programista, operator obrabiarek skrawających. W 

przypadku nieuzyskania dofinansowania umowa wygasa z dniem podjęcia decyzji przez 

Instytucję Zarządzającą. Ponadto, w przypadku przyjęcia projektu do dofinansowania, 

między stronami będzie zawarta umowa o dofinansowanie projektu. 

Szanowni Państwo, 

W omawianym okresie, Zarząd Powiatu podjął dwie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Powiatu Augustowskiego na 2023 rok. 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze wstępnymi informacjami finansowymi naszych jednostek 

zdrowotnych, a więc SP ZOZ i SP ZZOD. Pogłębiona analiza będzie przeprowadzona na 

początku przyszłego roku, po tym jak te jednostki zakończą działanie w tym roku. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją przedłożoną przez Dyrektor SP ZOZ dotyczącą 

umowy ze Skarbem Państwa na sfinansowanie inwestycji pn. „Podniesienie jakości 

świadczonej opieki medycznej poprzez modernizację oraz doposażenie SOR w Augustowie”. 

Dyrektor SP ZOZ poinformowała, że w dniu 28 listopada br. Ministerstwo Zdrowia przekazało 

umowę na sfinansowanie inwestycji w łącznej kwocie 9 996 195 zł. Powiedziała, że 

inwestycja będzie realizowana w latach 2024 – 2025: w 2024 roku planuje się wydatkowanie 

ok. 7 – 8 mln zł, w 2025 roku pozostałą kwotę. Biorąc pod uwagę zakres zadania – ok. 8 mln 

zł przeznaczone będzie na zakup sprzętu medycznego (m.in. tomograf), ok. 2 mln zł na prace 

modernizacyjne. 
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Analiza umowy dokonana przez Skarbnika wykazała, że dotacja jest udzielana tylko na 2024 

rok, a na 2025 r. jest planowana. Rok 2025 jest uzależniony od posiadania środków w 

Funduszu Medycznym i dotacja będzie udzielona aneksem do umowy. Minister Zdrowia 

zastrzegł prawo do rezygnacji, bez roszczeń, z finansowania w przypadku wystąpienia 

uzasadnionych okoliczności. Ponadto, w umowie wpisano zakaz udostępniania obiektu przez 

5 lat po zakończeniu realizacji zadania bez zgody Ministra oraz absolutny zakaz 

wykorzystania aparatury medycznej na inne cele niż w umowie przez okres 5 lat. 

Wysoka Rado, 

Podlaski Urząd Wojewódzki w Białymstoku pismem z dnia 29 listopada 2023 r. zawiadomił, 

że od 1 stycznia 2024 r. maksymalna wysokość zryczałtowanych kosztów utrzymania 

obywateli Ukrainy w Ośrodkach Zbiorowego Zakwaterowania wynosić będzie 70 zł brutto za 

osobę za dobę (wcześniej było 100 zł brutto za osobę za dobę). 

W związku z powyższym, Zarząd Powiatu podpisał aneks nr 1 do porozumienia z dnia 30 

stycznia 2023 r. z Wojewodą Podlaskim w sprawie zmiany zryczałtowanego kosztu 

utrzymania obywateli Ukrainy w Ośrodkach Zbiorowego Zakwaterowania prowadzonych 

przez Powiat Augustowski. 

Ponadto, w związku ze zmianą tej stawki podjęto negocjacje z Ośrodkami prowadzonymi 

przez Powiat Augustowski. Wszystkie Ośrodki, tj. Ośrodek Wczasowy Krechowiak, Villa 

Skomanda, Ośrodek Wczasowy ,,BPIS” oraz Caritas Diecezji Ełckiej zgodziły się na 

zaproponowane warunki, zostały zawarte aneksy do porozumień w tej sprawie. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania umowy zlecenia z 

Augustowskim Klubem Strzeleckim „Krechowiak” na administrowanie strzelnicy 

zlokalizowanej w Klonownicy koło Augustowa w imieniu Powiatu Augustowskiego na okres 

od 1 stycznia 2024 r. do 31 grudnia 2026 r. Postanowiono podnieść stawkę wynagrodzenia ze 

100 zł miesięcznie do 200 zł miesięcznie. 

Szanowni Państwo, 

W okresie sprawozdawczym, Zarząd Powiatu postanowił o przyznaniu Medali Zarządu 

Powiatu w Augustowie „Za zasługi dla Powiatu Augustowskiego”: 

1) 16 Pomorskiej Dywizji Zmechanizowanej im. Króla Kazimierza Jagiellończyka w dowód 

uznania za współpracę na rzecz społeczności lokalnej Powiatu Augustowskiego, ze 

szczególnym uwzględnieniem działań zmierzających do utworzenia 1 Batalionu Saperów 

w Augustowie. 

2) 6 Batalionowi Powietrznodesantowemu im. gen. dyw. Edwina Rozłubirskiego oraz 14 

Batalionowi Ułanów Jazłowieckich w dowód uznania za ofiarną i pełną poświęcenia 

służbę na terenie Powiatu Augustowskiego. 

3) Teatrowi Res Humanae z okazji jubileuszu 35 – lecia istnienia w dowód uznania za 

popularyzowanie i animowanie życia teatralnego wśród młodego pokolenia mieszkańców 

Powiatu Augustowskiego. 



13 
 

Zarząd Powiatu postanowił o pokrycia kosztów wykonania materiałów pamiątkowo-

promocyjnych w związku z przedsięwzięciami o charakterze patriotycznym i promocyjnym 14 

Suwalskiego Pułku Przeciwpancernego im. Marszałka Józefa Piłsudskiego, przeznaczając na 

ten cel kwotę 1 500 zł. 

Ponadto, Zarząd Powiatu postanowił o pokryciu kosztów wykonania banerów 

upamiętniających żołnierzy Korpusu Ochrony Pogranicza, które umieszczone zostaną na 

ogrodzeniach trzech placówek Straży Granicznej na terenie powiatu augustowskiego, 

przeznaczając na ten cel kwotę 1 040 zł. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu zapoznał się z wynikami otwartego konkursu ofert na powierzenie realizacji 

zadania publicznego w zakresie prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej lub 

świadczenia nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego na terenie Powiatu Augustowskiego 

w 2024 r. Zarząd Powiatu postanowił o powierzeniu tego zadania organizacji „Pasieka” 

Fundacji Rozwoju i Wsparcia z siedzibą w Rzeszowie. 

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu zapoznał się z protokołem Komisji przetargowej z postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego prowadzonego w trybie przetargu nieograniczonego na dostawę 

polegającą na „Wykonaniu i dostawie tablic rejestracyjnych dla Wydziału Komunikacji i 

Transportu Starostwa Powiatowego w Augustowie”. Kwota, jaka została zaplanowana na 

sfinansowanie zamówienia to 388 077,30 zł. W postępowaniu udział wziął jeden oferent, 

firma EUROTAB Sp. z o. o., która zaoferowała wykonanie zamówienia za kwotę 594 090 zł. Po 

rozpatrzeniu propozycji Komisji, Zarząd Powiatu postanowił o zwiększeniu tej  kwoty i 

wyborze oferty przedstawionej przez firmę EUROTAB Sp. z o. o. 

W związku z objęciem dopłatą ze środków Funduszu przewozów autobusowych o 

charakterze użyteczności publicznej, Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do 

podpisania umowy z Wojewodą Podlaskim o dopłatę w formie dofinansowania zadań 

własnych organizatorów w zakresie przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej w roku 2024. 

4 grudnia br. w obecności Ministra Obrony Narodowej oraz Wiceministra MON odbyło się 

uroczyste pierwsze podniesienie flagi państwowej w 1 Batalionie Saperów w Augustowie 

wchodzącego w skład 15 Giżyckiej Brygady Zmechanizowanej i 16 Pomorskiej Dywizji 

Zmechanizowanej. 

11 grudnia br. został podpisany akt notarialny pomiędzy Orange S.A. a Powiatowym 

Inspektoratem Weterynarii w Augustowie z moim udziałem, jako reprezentantem Skarbu 

Państwa, którym przeniesiona została własność nieruchomości będącej dawną siedzibą 

Orange w Augustowie przy ul. Młyńskiej 50. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Przedkładając niniejsze sprawozdanie, bardzo proszę o jego przyjęcie.’’ 
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Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski zabierając głos podkreślił, że popiera stanowisko Pana 

Starosty, aby wyłączyć teren Augustowskiego Centrum Edukacyjnego z zakresu 

procedowanej obecnie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego i wdrożyć odrębną 

procedurę, która przyśpieszy zmianę plany dla obszaru ACE, co umożliwi zbudowanie sali 

gimnastycznej. Radny przypomniał, że w latach 70-tych planowano budowę sali 

gimnastycznej w Augustowie, natomiast w konsekwencji powstała w Suwałkach przy Hotelu 

„Hańcza”. W związku z powyższym należy podjąć wszystkie możliwe działania, aby nie 

zaprzepaścić takiej szansy. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że uczestniczył w spotkaniu w Urzędzie Miejskim, o 

którym wspomniał Pan Starosta, a dotyczącym sali gimnastycznej. Plan zagospodarowania 

przestrzennego jest w procedurze i teren, który jest objęty tym planem, to również teren 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego. Trwa proces tworzenia planu i w 2019 r. podjęto 

uchwałę intencyjną w tej sprawie. W  niedługim czasie prace nad tym planem zostaną 

zakończone i będą prowadzone uzgodnienia. Podjęcie działań mających na celu wyłączenie 

obszaru ACE spowoduje, że prace, które do tej pory były podjęte, trzeba będzie jeszcze raz 

realizować. Pan Burmistrz zwrócił się do Podlaskiego Konserwatora Zabytków w tej sprawie,  

o tym wspomniał Pan Starosta w sprawozdaniu z pracy Zarządu Powiatu. Radny powiedział, 

że stoi na stanowisku, że należy realizować plan, który wykonują urzędnicy odpowiedzialni za 

plany miejskie, specjaliści w tej dziedzinie. Według ich zapewnień, to jest procedura, która 

już trwa i jest procedurą najszybszą. Plan należy jak najszybciej uzgodnić przez wszystkie 

zainteresowane strony i nie blokować możliwości jego uchwalenia, gdyż jest to istotne dla 

większej części uzdrowiska w mieście. 

Starosta odnosząc się do wypowiedzi Radnego Michała Kotarskiego powiedział, że nie jest 

intencją Zarządu Powiatu blokowanie planu, który jest przygotowywany. Jest to plan 

obejmujący duży obszar. I jeżeli jest możliwość wyłączenia terenu, o który wnioskuje  Zarząd 

Powiat, to należy taką możliwość przeanalizować. Z informacji, które uzyskano, to na tym 

etapie jest taka możliwość. Uchwałę można zmienić w zakresie obszaru objętego 

opracowaniem. Uchwalenie planu dla mniejszej nieruchomości przy mniejszej liczbie 

zainteresowanych i zaangażowanych stron byłoby prostsze. Natomiast, jeżeli dojdzie do 

jakichkolwiek kwestii spornych, wówczas automatycznie wydłuża się proces uchwalenia 

planu. 

Starosta przypomniał, że na spotkaniu w Urzędzie Miejskim padło pytanie do Zastępcy 

Burmistrza Augustowa, kiedy nastąpi uchwalenie planu. Starosta zapytał Radnego Michała 

Kotarskiego, czy pamięta jaka była odpowiedź. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że nie pamięta. 

Starosta odpowiedział, że wszyscy obecni doskonale pamiętają, jaka padła odpowiedź – plan 

będzie uchwalony na przełomie czerwca – lipca przyszłego roku. W sytuacji uchwalenia planu 
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w lipcu przyszłego roku, wszelkie prace związane z uzyskaniem pozwolenia na budowę, 

ogłoszeniem przetargu, wyłonieniem wykonawcy i wybudowaniem, należy zakończyć do 

końca lipca 2025 roku. Wykonanie takiego zakresu prac w okresie roku, nawet przy 

sprzyjających okolicznościach, jest trudne. Dlatego biorąc pod uwagę wszystkie wymienione 

aspekty, należy rozważyć, czy nie wyłączyć tej nieruchomości z zakresu procedowanej 

obecnie zmiany planu. 

Głos zabrał Radny Mieczysław Sobolewski, który po raz kolejny zaapelował do Burmistrza 

Miasta Augustowa i radnych miejskich o przychylenie się do wniosku Zarządu Powiatu i 

wyłączenie terenu ACE z zakresu obecnie opracowywanej zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego. Mieszkańcy oczekują na zmiany planu dotyczące Osiedla Zarzecze, 

natomiast jest również grupa mieszkańców, która zabiega, aby w Augustowie powstała sala 

gimnastyczna. Podjęcie się tego działania jest słuszne, gdyż takich obiektów nie ma dużo. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że konsultował się z fachowcami tworzącymi plan 

zagospodarowania przestrzennego. Plan jest w procedurze i uzgodnienia będą niebawem 

wysyłane do odpowiednich instytucji, więc jest to etap zaawansowany. Radny dodał, że na 

zmiany planu Osiedla Zarzecza czeka wielu mieszkańców Augustowa. Zmiana tego planu 

wpłynie na kwestie związane ze strefą uzdrowiskową i przyczyni się do możliwości podjęcia 

działań, które wpłyną na rozwój miasta. Radny powiedział, że popiera stanowisko miejskich 

planistów, którzy chcą jak najszybciej zakończyć etap tworzenia planu. Dodał, że ze strony 

władz miejskich jest dobra wola, aby sala gimnastyczna powstała. 

Starosta odnosząc się do wypowiedzi Radnego Michała Kotarskiego powiedział, że 

wyłączenie terenu ACE nie blokowałoby w żaden sposób planu dotyczącego Osiedla 

Zarzecza. Starosta zapytał, w jakim czasie nastąpi uchwalenie planu. 

Radny Michał Kotarski odpowiedział, że nastąpi to dużo szybciej niż tworzenie nowego 

planu. Prace są już zaawansowane i za chwilę plan będzie podany do uzgodnień. 

Starosta powiedział, że nie chciałby tej dyskusji przedłużać i proponuje w przerwie poruszyć 

kwestię, czy przed uzgodnieniami jest możliwe wyłączenie wskazanego obszaru. Dodał, że na 

sali są fachowcy z zakresu budownictwa. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że weźmie udział w tym spotkaniu, natomiast należy 

podkreślić, że to nie Starostwo Powiatowe tworzy plan, tylko Kierownik Wydziału 

Architektury i Budownictwa w Urzędzie Miejskim w Augustowie. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag do przedłożonego sprawozdania. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję nad sprawozdaniem z pracy Zarządu 

Powiatu. 

Ad. pkt 4) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 

r. 
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Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2023 r. (uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

Skarbnik Powiatu poinformował, że wszystkie zmiany do budżetu Powiatu są opisane w 

załączniku nr 6 czyli w objaśnieniach dokonanych zmian budżetu Powiatu Augustowskiego na 

2023 r. W zasadzie są to tylko kwestie związane z uporządkowaniem roku bieżącego w 

zakresie wielkości kwot przewidzianych na dotacje na przewozy autobusowe, jak również 

zwiększenia się planu dochodów o kwotę 752 737 zł, z tego: 

1) rozdział 75801 Część oświatowa subwencji ogólnej o kwotę 45 000 zł na dofinansowanie 

pomieszczeń dla szkół rozpoczynających kształcenie w nowych zawodach i o kwotę 

63  094  zł z tytułu wzrostu zadań polegającego na wzroście liczby uczniów 

przeliczeniowych przyjętych do naliczenia algorytmem, 

2) rozdział 75802 Uzupełnienie subwencji ogólnej o kwotę 644 643 zł dla Powiatu ze 

środków tej rezerwy. 

W wyniku wprowadzonych zmian w planie dochodów i w planie wydatków nastąpiło 

zmniejszenie planowanego deficytu budżetu o kwotę 858 418 zł, tj. do kwoty 10 494 635 zł. 

W  związku z tym dokonuje się zmian w źródłach finansowania deficytu budżetu na rok 2023 

określonych w załączniku nr 6 do uchwały poprzez zmniejszenie przychodów z tytułu 

nadwyżki budżetowej z lat poprzednich o kwotę 858 418 zł. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 16) 16 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, 

Protasiewicz Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław 

Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr  328/XLIII/2023 w sprawie zmiany 

budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 rok. 

Ad. pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2023 – 2029. (uchwała stanowi załącznik nr 5 

do protokołu) 
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Skarbnik Powiatu poinformował, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 – 

2029 dotyczy tylko aktualizacji danych roku 2023 o dwie zmiany w budżecie, które w  okresie 

międzysesyjnym dokonał Zarząd Powiatu oraz uwzględnienia zmian budżetu Powiatu, jakie 

są wnoszone uchwałą Rady Powiatu przedkładaną podczas obrad Rady. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 16) 16 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, 

Protasiewicz Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław 

Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 329/XLIII/2023 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

Ad. pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Augustowskiego na lata 2024 – 2030. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2024 – 2030. 

Skarbnik Powiatu poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa wskazuje, że jako 

pierwszą należy uchwalić Wieloletnią Prognozę Finansową, a następnie budżet Powiatu na 

kolejny rok. Tę kwestię regulują zapisy ustawy o finansach publicznych, które określają, że 

prognoza jest przyjmowana nie później niż budżet Powiatu na dany rok. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa jest uzupełniona o kwestie związane z tymi zmianami, które 

zostały wprowadzone do projektu budżetu na 2024 rok. Druga grupa zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej dotyczy drobnych uwag, które zostały wskazane w opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej. Najistotniejszą rzeczą, która wiąże się z uchwaleniem Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, są kwestie związane z planowanym do zaciągnięcia kredytem w 

wysokości 13 mln zł. To prognoza ma pokazać w oparciu o lata poprzednie i prognozę lat 

następnych, czy Powiat stać jest na zaciągniecie kredytu w takiej wysokości i czy są 

możliwości spłaty w poszczególnych latach. Założenie jest takie, że kredyt w wysokości 

13  mln zł byłby spłacany przez okres 6 lat, tj. w latach 2025 – 2030 z zastosowaniem karencji 

w jego spłatach w roku 2024. Spłaty rat wraz z odsetkami będą w kwotach powyżej 2 mln zł 

rocznie. W latach 2025 – 2030 przewiduje się wystąpienie nadwyżki budżetu Powiatu, która 

zostanie w całości przeznaczona na spłatę kredytu. Nie przewiduje się zaciągania kolejnych 

kredytów w tych latach. 
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Skarbnik Powiatu podkreślił, że podjęcie się tego zobowiązania nie pogorszy sytuacji 

finansowej Powiatu. Będzie miało tylko pewien ograniczony wpływ na poziom inwestycji, 

które nie będą mogły być realizowane w takim szerokim zakresie. Prognoza pokazuje, że 

ustawowe wskaźniki dotyczące zadłużania nie są przekroczone, czyli nie ma przeszkód  

formalno – prawnych. Poza tym Regionalna Izba Obrachunkowa w swojej opinii dotyczącej 

WPF wyraźnie określiła, że prognoza została ustalona na poziomie ostrożnościowym. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2024 – 2030 został 

przyjęty przez Zarząd Powiatu uchwałą Nr 1187/161/2023, omówiony na sesji Rady w dniu 

14 listopada 2023 r. i przekazany radnym. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku uchwałą z dnia 28 listopada 2023 roku wydała 

pozytywną opinię o projekcie przedmiotowej uchwały. Opinia została przekazana radnym. 

(opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

Komisja Budżetu i Finansów w dniu 7 grudnia br. dokonała analizy projektu uchwały i wydała 

opinię, która została przekazana wraz z materiałami pod obrady Rady Powiatu. 

Zarząd Powiatu uchwałą Nr 1220/164/2023 w dniu 15 grudnia 2023 r. wniósł autopoprawki do 

projektu uchwały. (uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu) Projekt uchwały wraz z 

autopoprawkami został zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów Rady Powiatu na 

posiedzeniu 15 grudnia 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej. 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła opinie Komisji do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2024 – 2030 

z dnia 7 grudnia 2023 r. i 15 grudnia 2023 r. Poinformowała, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. (opinie Komisji stanowią załączniki nr 9, nr 10 do 

protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że planowane jest zaciągnięcie kredytu w wysokości 13 

mln zł na okres 6 lat i podjęcie takiego zobowiązania spowoduje, że zadłużenie przejdzie na 

kolejną Radę Powiatu. Powiat będzie spłacał dość wysokie raty kredytu, co spowoduje, że 

będą ograniczone możliwości inwestycyjne. Radny zapytał, czy kredyt dotyczy wydatków na 

inwestycje czy też na bieżącą działalność Powiatu. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że kredyt może być zaciągnięty tylko i wyłącznie na wydatki 

inwestycyjne. Załącznik „Wykaz wydatków inwestycyjnych w 2024 r.” do uchwały 

budżetowej na 2024 rok przedstawia inwestycje wraz z określeniem źródeł finansowania, 

przy czym jedna z kolumn w tym zestawieniu przedstawia kwestie związane z kredytem 

bankowym. Skarbnik Powiatu podkreślił, że kredyt będzie przeznaczony tylko i wyłącznie na 

wkłady własne do części zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych. 
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Skarbnik Powiatu podkreślił, że na zadania inwestycyjne ujęte w tabeli, oprócz jednego 

zadania dotyczącego budowy mostu na Kanale Augustowskim, zostały przyznane środki 

finansowe. Na wkłady własne w tych zadaniach Powiat był w stanie wygospodarować kwotę 

5 mln zł, natomiast niezbędna kwota to 17 mln zł, w związku z czym podjęto decyzję o 

zaciągnięciu kredytu na ten cel. Skarbnik powiedział, że przy niezmienionym systemie 

finansowania Powiat jest w stanie rocznie wygospodarować 3 mln zł na spłatę rat kredytu. W 

kolejnych latach poziom inwestycji nie będzie tak wysoki, jak w tym roku, natomiast będą 

możliwości, aby zrealizować jedną większą inwestycję lub kilka mniejszych. Powiat nie jest w 

żaden sposób zablokowany w podejmowaniu działań inwestycyjnych. 

Skarbnik Powiatu przypomniał, że był okres kiedy kondycja finansowa Powiatu była znacznie 

gorsza, dofinansowanie zewnętrzne w tamtym czasie nie było tak wysokie, a pomimo to 

Powiat był w stanie spłacić kredyt na budowę ciągu drogowego Bargłów Kościelny – granica 

państwa. Dzięki dodatkowym środkom finansowym, jak również oszczędnościom z lat 

poprzednich, nie trzeba było w zeszłym i w bieżącym roku zaciągać kredytu. Obecnie są 

przyznane środki zewnętrzne na dofinansowanie zadań drogowych w znaczącej wysokości, 

jednak nie na wszystkie zadania Powiat posiada wkład własny. Skarbnik Powiatu dodał, że w 

tym roku kończy się spłata kredytu zaciągniętego 4 lata temu. Na koniec roku nie będzie 

żadnego zadłużenia i niewiele jest samorządów, które mają taką sytuację. Skarbnik Powiatu 

podkreślił, że większość samorządów posiłkuje się kredytami na sfinansowanie zadań 

inwestycyjnych. Zdaniem Skarbnika należy podjąć trud spłaty kredytu, co w konsekwencji 

przyczyni się to do ciągłości realizacji zadań. 

Głos w dyskusji zabrał Starosta, który powiedział, że w tym roku zrealizowano bardzo szeroki 

zakres inwestycji bez żadnego zadłużenia, o czym mówił przed chwilą Skarbnik Powiatu. 

Trudno znaleźć w okolicy samorząd, który miałby taką sytuację finansową. Dzięki ciężkiej 

pracy udało się pozyskać duże środki finansowe, przy niektórych zadaniach z 95% 

dofinansowaniem zewnętrznym. Zaciąganie kredytu jest normalną praktyką finansową. Ta 

Rada Powiatu pozostawi po sobie zobowiązania finansowe, natomiast pozostawi również 

inwestycje na poziomie 50 mln zł. Rzadko, który samorząd powiatowy ma tak wysoki poziom 

inwestycji. Zaciągnięcie kredytu jest konieczne, aby móc zrealizować zadania, na które 

czekają lokalne społeczności. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że nieprecyzyjnie sformułował pytanie, chciał zapytać, 

jaka będzie w przyszłych latach różnica pomiędzy wydatkami bieżącymi i dochodami 

bieżącymi, ponadto będzie spłacany kredytu i jakie to będzie miało przełożenie na zdolność 

operowania środkami finansowymi w zakresie inwestycyjnym w następnych latach. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że Wieloletnia Prognoza Finansowa zakłada pewne 

inwestycje na poziomie od 3 do 4 mln zł, przy zabezpieczeniu 3 mln zł na spłatę rat kredytu. 

Rok 2024 dla samorządów będzie takim okresem eksperymentalnym w związku z tym, że 

zapowiadane są zmiany w finansowaniu samorządów. Pojawiają się zapowiedzi, że nastąpi 

odblokowanie subwencji rozwojowej, której miało nie być, oraz padają również zapowiedzi 

zwiększenia udziałów, co jest kierunkiem sprzyjającym. Skarbnik Powiatu podkreślił, że 
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Powiat stać na pokrycie wszystkich wydatków bieżących przy nadwyżce wydatków bieżących 

nad wydatkami inwestycyjnymi rzędu 3 – 4 mln zł rocznie. Z tej różnicy będzie można 

finansować część inwestycji. 

Skarbnik Powiatu powiedział, że planując zaciągnięcie kredytu bardzo ostrożnie 

podchodzono do tej kwestii. Regionalna Izba Obrachunkowa analizowała dane z kilku 

ostatnich lat, jak również obecny stan finansowy Powiatu. W swej opinii wskazała, że Powiat 

jest w stanie spłacić zobowiązanie kredytowe. Zarząd Powiatu analizował kwestię okresu na 

jaki planowany byłby kredyt i podjęto decyzję rozłożenia spłaty na okres 6 lat, biorąc pod 

uwagę możliwość wygospodarowania nadwyżki operacyjnej, która dawałaby możliwości 

inwestycyjne. Dzięki zastosowaniu takiego rozwiązania Powiat ma możliwości podejmowania 

działań, które będą sprzyjały rozwojowi Powiatu. 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 16) 14 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź 

Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów „przeciwnych” i 2 głosach 

„wstrzymujących” (Kotarski Michał, Puczyłowska Elżbieta) podjęła uchwałę Nr 

330/XLIII/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2024 – 2030. 

Ad. pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Augustowskiego na 

2024 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie 

powiatowym oraz ustawą o finansach publicznych uchwalenie budżetu Powiatu należy do 

wyłącznej właściwości Rady Powiatu. Projekt uchwały budżetowej przygotowuje i 

przedstawia Zarząd Powiatu. 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 rok został 

przyjęty przez Zarząd Powiatu uchwałą Nr 1186/161/2023, omówiony na sesji Rady w dniu 14 

listopada 2023 r. i przekazany radnym. 

Projekt budżetu Powiatu na 2024 rok był przedmiotem obrad komisji stałych Rady Powiatu. 

Swoje opinie Komisje przekazały do Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów. (opinie 

stanowią załączniki nr 11, nr 12, nr 13 do protokołu) 

Komisja Budżetu i Finansów w dniu 7 grudnia 2023 roku dokonała szczegółowej analizy 

projektu budżetu na 2024 r. Ponadto zapoznała się z opiniami przedstawionymi przez 

komisje stałe Rady Powiatu i wydała opinię do projektu budżetu Powiatu Augustowskiego na 

2024 r., która została przekazana wraz z materiałami pod obrady Rady Powiatu. 
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Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku uchwałą z dnia 28 listopada 2023 roku wydała 

pozytywną opinię o przedłożonym projekcie budżetu Powiatu na 2024 r. Opinia również 

została przekazana radnym. (opinia stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

Zarząd Powiatu uchwałą Nr 1221/164/2023 w dniu 15 grudnia 2023 roku wniósł zmiany do 

omawianego projektu uchwały. (uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu) Projekt 

uchwały wraz ze zmianami został zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów na 

posiedzeniu 15 grudnia 2023 r. 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu na 2024 r. został przekazany wszystkim 

radnym wraz z omówieniem zmian wprowadzonych przez Zarząd Powiatu. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi 

Szlaszyńskiemu, który w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił najważniejsze założenia do 

projektu budżetu Powiatu na 2024 r. 

Treść wystąpienia Starosty była następująca: 

„Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

W imieniu Zarządu Powiatu przedkładam pod obrady Wysokiej Rady projekt uchwały 

budżetowej Powiatu Augustowskiego na rok 2024. 

Projekt został opracowany przy zastosowaniu dotychczasowej metody polegającej na 

wybraniu priorytetów i skoncentrowaniu środków finansowych na ich realizacji. Pragnę 

podkreślić, że jak co roku korzystamy z wszystkich możliwych, dostępnych Powiatowi 

środków zewnętrznych na finansowanie inwestycji. Możliwość pozyskania środków 

zewnętrznych na dane zadanie jest najważniejszą przesłanką wyboru zadań, które będziemy 

realizować. 

Zarząd Powiatu opracowując projekt budżetu przyjął następujące priorytety: 

1) inwestycje na drogach powiatowych, 

2) zapewnienie prawidłowego funkcjonowania i finansowania zadań oświatowych, 

3) zapewnienie prawidłowego funkcjonowania i finansowania zadań w zakresie usług 

medycznych, służby zdrowia, opieki społecznej. 

Trzeci priorytet jest finansowany z budżetów placówek opieki medycznej przez zakłady 

samodzielne, publiczne, tj. SP ZOZ, SP ZZOD. 

Projekt budżetu zapewnia środki na realizację tych priorytetów oraz pozostałych sfer 

działalności Powiatu. Zapewniliśmy też środki na prawidłowe funkcjonowanie naszych  

jednostek i wykonywanie ich statutowych zadań. 

Wydatki inwestycyjne zaplanowaliśmy w wysokości ponad 54 mln zł. Będą one stanowiły 

blisko 36% wszystkich wydatków budżetu. Pozwoli to na utrzymanie tegorocznego poziomu, 

który jest najwyższy w 25-letniej historii Powiatu Augustowskiego. Natomiast w ujęciu 

wartościowym wydatki inwestycyjne będą wyższe o blisko 3 mln zł, niż w bieżącym roku. 
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Będzie to kolejny dziesiąty rok bardzo wysokiego udziału inwestycji w budżecie 

przekraczający 20% wszystkich wydatków. 

Inwestycje obejmą przede wszystkim przebudowę i rozbudowę dróg powiatowych. Na ich 

realizację zaplanowaliśmy ponad 49 mln zł, przy pozyskaniu ponad 32 mln zł. Środki 

zewnętrzne sfinansują więc ponad 65% tych wydatków. Co ważne, na wszystkie te zadania, 

poza budową nowego mostu na Kanale Augustowskim, już otrzymaliśmy dofinansowanie, 

więc będą one w roku 2024 wykonane. Natomiast na budowę mostu w Suchej Rzece o 

planowanej wartości ponad 8 mln złożymy wniosek o dofinansowanie z 1% rezerwy 

subwencji ogólnej w wysokości 4 mln zł. 

W roku 2024 zrealizujemy trzy zadania o łącznej wartości 12,5 mln zł dofinansowane z 

Rządowego Funduszu Polski Ład: 

1) odbudowę dróg uszkodzonych w związku z kryzysem na granicy polsko-białoruskiej, 

polegającą na rozbudowie i remoncie 2 dróg powiatowych: Gruszki – Rubcowo oraz 

Kopczany – Wołkusz o wartości 8 mln 400 tys. zł z dofinansowaniem w kwocie 8 mln zł, 

czyli w wysokości 95%, 

2) przebudowę i remont ulic powiatowych, ulicy Turystycznej i Dworcowej, od dworca PKP 

do nowopowstałej jednostki wojskowej o wartości ponad 2 mln zł, z dofinansowaniem w 

kwocie 2 mln zł, czyli w wysokości 95%, 

3) zakup trzech nowych pojazdów i maszyn do utrzymania dróg powiatowych w łącznej 

wartości ponad 2 mln zł z dofinansowaniem w kwocie 2 mln zł, czyli w wysokości 95%. 

Natomiast cztery zadania o łącznej wartości 27,5 mln zł zrealizujemy z dofinansowaniem z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg: 

1) remont odcinków ciągu drogowego Bargłów Kościelny – Granica Państwa o wartości 8,5 

mln zł, z dofinansowaniem w kwocie ponad 5 mln zł, czyli w wysokości 59%, 

2) remont dróg na terenie Gminy Lipsk o wartości 8,5 mln zł, z dofinansowaniem w kwocie 

ponad 5 mln zł, czyli w wysokości 59%, 

3) rozbudowę odcinka drogi do miejscowości Szczeberka o wartości 5,5 mln zł, z 

dofinansowaniem w kwocie ponad 3 mln zł, czyli w wysokości 55%, 

4) rozbudowę kolejnego odcinka drogi powiatowej Gruszki – Rubcowo – Skieblewo o 

wartości 5 mln zł, z dofinansowaniem w kwocie ponad 3 mln zł, czyli w wysokości 60%. 

Realizacja zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych wymaga uregulowania spraw 

własnościowych za przejęte działki pod te drogi. Wypłata odszkodowań przebiega w drodze 

postępowań administracyjnych, w trakcie których rzeczoznawcy określają indywidualnie ich 

wysokość. Na rok 2024 musimy na ten cel zabezpieczyć środki w wysokości ponad 1 mln zł. 

Wysoka Rado, 

Na zrealizowanie tego zakresu bardzo szerokiego niezbędne jest zapewnienie przez Powiat 

wkładu własnego w łącznej kwocie prawie 17 mln zł. Ze środków własnych możemy 

zapewnić w roku 2024 blisko 4 mln zł. 
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Taka jest siła finansowa Powiatu, Powiatu niezadłużonego. Podkreślał to Pan Skarbnik, ja to 

jeszcze raz podkreślam. Dlatego na wszystkich możliwych gremiach podnosimy konieczność 

zmiany sposobu finansowania powiatów. Powiaty muszą być wyposażone w większe 

możliwości finansowe, adekwatne do wagi realizowanych zadań. W tej sytuacji, ponieważ tak 

dużo środków zewnętrznych pozyskaliśmy, niezbędne jest zaciągnięcie kredytu w wysokości 

13 mln zł. Przypomnę, że w ostatnich dwóch latach planowaliśmy zaciągnięcie kredytu, ale 

dzięki racjonalnej gospodarce środkami nie było to potrzebne. Myślę, że to jest też pewien 

wykładnik tego, jak pracuje Zarząd Powiatu i Rada Powiatu. Wkład własny w roku 2023 

sfinansowaliśmy ze środków wygospodarowanych w latach poprzednich. W roku 2024 

zrealizowanie inwestycji, na które otrzymaliśmy już środki, nie będzie możliwe bez 

zaciągnięcia kredytu.  Zaplanowaliśmy, że będzie on spłacany przez 6 lat, począwszy od roku 

2025. Źródłem jego spłaty ma być nadwyżka budżetowa planowana do osiągnięcia w 

poszczególnych latach. Planowany okres jego spłaty i wielkości spłat mieszczą się w 

możliwościach finansowych Powiatu. Nie spowodują one braku środków na realizację zadań, 

a wymagać będą jedynie zmniejszenia poziomu wydatków inwestycyjnych w stosunku do 

ostatnich kilku lat. Uważam, że zaciągnięcie kredytu jest celowe i racjonalne, a przede 

wszystkim zapewni realizację zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych w roku 2024. 

Panie i Panowie Radni, 

Na realizację drugiego priorytetu czyli zapewnienie prawidłowego funkcjonowania i 

finansowania zadań oświatowych przeznaczymy w roku 2024 kwotę ponad 48 mln zł, tj. 

wyższą niż w 2023 r. o 6,5 mln zł. Nie ma tu uwzględnionych zapowiedzi rządowych odnośnie 

podwyżki wynagrodzeń nauczycielom. To zastrzegam. Wydatki te planuje się sfinansować z 

subwencji oświatowej, dochodów planowanych do uzyskania przez jednostki oświatowe w 

kwocie ponad 1 mln zł. Do sfinansowania tych wydatków niezbędne jest przeznaczenie 

środków własnych Powiatu w kwocie blisko 6 mln zł, w tym na utrzymanie bieżące szkół i 

placówek 3 mln zł i wydatki inwestycyjne ponad 2 mln zł. W ramach wydatków 

inwestycyjnych zostanie przeznaczona kwota 950 tys. zł jako wkład własny na budowę sali 

gimnastycznej przy Augustowskim Centrum Edukacyjnym w Augustowie o planowanej 

wartości 9,5 mln zł, której realizację założono w cyklu 2 – letnim, tj. w roku 2024 i 2025. W 

budżecie ujęliśmy również środki na wkład własny na modernizację bieżni na boisku przy II LO 

w Augustowie w wysokości ponad 776 tys. zł pod warunkiem pozyskania drugiej połowy 

funduszy. Ponadto zamierzamy rozbudować parking przy Augustowskim Centrum 

Edukacyjnym w Augustowie przeznaczając na to 300 tys. zł. 

Wydatki bieżące na zadania oświatowe wyniosą łącznie ponad 46 mln zł i będą stanowiły 

blisko 48% wydatków bieżących Powiatu. Wzrasta systematycznie kwota dotacji dla szkół i 

placówek niepublicznych, która w roku 2024 osiągnie poziom ponad 8 mln zł. 

Zwiększa się też liczba nauczań indywidualnych. W tej chwili z budżetu Powiatu na ten cel 

musimy wyasygnować prawie 2 mln zł. To są dodatkowe obciążenia i chciałbym to Państwu 

przedstawić, żebyście mieli Państwo tego świadomość. 
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Trzeci obszar to jest obszar zdrowia, opieki medycznej, realizowany przez nasze samodzielne 

jednostki, przez SP ZOZ i SP ZZOD. Ich budżety nie są umieszczone w naszym budżecie. W 

ramach tego obszaru zostanie zmodernizowany, przebudowany, nowocześnie wyposażony 

SOR na kwotę prawie 10 mln zł, które to środki zostały pozyskane z funduszy rządowych. 

Ponadto planowane są, ujęte w planie inwestycyjnym na lata 2021 – 2025, projekty z 

Ukrainą z dofinansowaniem zewnętrznym modernizujące szpital. Są to obecnie plany, 

ponieważ nie ma jeszcze decyzji rozstrzygających o przyznanych środkach. Podobnie 

planowane są wydatki na SP ZZOD, również z dofinansowaniem w ramach złożonego 

projektu z Ukrainą. 

Na opiekę społeczną i opiekę na dziećmi przebywającymi w rodzinach zastępczych oraz 

placówkach opiekuńczo – wychowawczych na rok 2024 zaplanowano kwotę blisko 14 mln zł, 

wyższą niż w roku bieżącym o 931 tys. zł. Stanowić one będą ponad 14% wszystkich wydatków 

bieżących. Wydatki na pieczę zastępczą są finansowane w całości z dochodów własnych 

Powiatu i ich wartość każdego roku wzrasta. 

W roku 2024 będziemy kontynuować prowadzenie przewozów osób o charakterze 

użyteczności publicznej na 10 liniach komunikacyjnych przebiegających na obszarze Powiatu 

Augustowskiego oraz nowej linii Augustów – Kalinowo – Augustów. Na ich utrzymanie 

zaplanowaliśmy wydatki w kwocie ponad 3 mln zł. Otrzymaliśmy środki z Funduszu Rozwoju 

Przewozów Autobusowych w wysokości blisko 2,5 mln zł oraz planujemy otrzymanie 

środków od gmin w wysokości 875 tys. zł. Ponadto od 1 stycznia 2024 r. uruchamiamy 

wspólnie z Powiatem Sejneńskim linię Augustów – Sejny, na którą przeznaczamy kwotę 12 

tys. zł. Linię będzie prowadził Powiat Sejneński. Dodatkowym obowiązkiem związanym z 

organizacją przewozów jest wypłacanie przewoźnikom rekompensat za sprzedane bilety 

ulgowe na tych trasach. Przewiduje się, że wyniosą one 737 tys. zł i zostaną w całości 

sfinansowane z dotacji celowej z budżetu Państwa. 

Kwestię zorganizowania i prowadzenia spraw w zakresie przewozu osób na liniach 

komunikacyjnych prowadzi Wydział Komunikacji i Transportu. Bardzo dziękuję Panu 

Naczelnikowi Leszkowi Cieślikowi za sprawne wprowadzenie tych nowych linii, na ich 

uzgodnienie z samorządami sąsiednimi. Nie było to łatwe, a przebiegło w sposób modelowy. 

Chciałbym również podziękować Powiatowi Sejneńskiemu oraz Powiatowi Ełckiemu i 

samorządowi Gminy Kalinowo za modelową współpracę z nami w tym zakresie. 

Po raz pierwszy Powiat otrzymał środki z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

dofinansowanie prac inwestycyjnych w łącznej kwocie ponad 2 mln zł. Przypomnę Państwu, 

że uchwałą z 31 maja 2021 roku nasza Rada wyprzedziła program rządowy, ponieważ 

przyjęliśmy, że będziemy współuczestniczyć w modernizacji naszych najważniejszych 

zabytków i dzięki między innymi tamtej uchwale mamy środki na wkład własny do 

pozyskanych funduszy rządowych. Uzyskaliśmy kwotę 1,1 mln zł na modernizację Bazyliki 

Mniejszej w Augustowie i przeprowadzenie niezbędnych remontów w budynku, w kościele 

Matki Boskiej Częstochowskiej w Augustowie w kwocie 948 tys. zł. Realizatorami zadania 
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będą parafie, a Powiat przekaże środki w formie dotacji oraz zapewni wkład własny w 

wysokości 41  tys. zł. Zadania będą realizowane w cyklu 2 – letnim w latach 2024 – 2025. 

Poza omówionymi przeze mnie obszarami, na których będą skupiać się działania Zarządu 

Powiatu, w budżecie na rok 2024 zapewniono środki na funkcjonowanie wszystkich 

pozostałych zadań Powiatu. Zabezpieczono środki na wynagrodzenia w kwocie 55 mln zł, tj. 

wyższe niż w 2023 r. o kwotę ponad 5 mln zł, które umożliwią wzrost wynagrodzeń, oraz 

zwiększono środki na utrzymanie jednostek powiatowych. 

Wydatki ogółem w roku 2024 roku zaplanowano w wysokości blisko 151 mln i będą one 

wyższe niż w roku 2023 o ponad 9 mln zł.  Wydatki bieżące zaplanowano w wysokości prawie 

97 mln zł i będą one wyższe o ponad 6 mln zł. 

Wysoka Rado, 

Omówiłem zadania priorytetowe i inne o znacznym rozmiarze ujęte w projekcie budżetu na 

rok 2024. Zaplanowanie ich na tym poziomie było możliwe dzięki zaplanowaniu 

zwiększonych dochodów. Podstawą określenia wysokości subwencji i udziału w podatkach 

była informacja Ministra Finansów o ich wielkości przyjętych w projekcie ustawy budżetowej 

na rok 2024. Dochody własne zostały zaplanowane na realnym poziomie. 

Łącznie zaplanowano dochody w łącznej wysokości prawie 114 mln zł. Będą one wyższe niż w 

roku 2023 o ponad 6 mln zł. Zaplanowano wzrost dochodów w roku 2024 z subwencji o 6 

mln zł i udziału w podatkach o ponad 4 mln zł. 

W roku 2024, podobnie jak w latach poprzednich głównymi źródłami dochodów bieżących 

będą: 

1) subwencje z budżetu państwa w wysokości blisko 63 mln zł, które stanowią ponad 60% 

dochodów bieżących ogółem, w tym subwencja oświatowa ponad 40 mln zł;  

2) udział w podatku dochodowym od osób fizycznych w wysokości blisko 16 mln zł, który 

będzie stanowił ponad 15% dochodów bieżących ogółem; będzie on wyższy niż w roku 

2023 o kwotę ponad 4 mln zł, 

3) dotacje celowe z budżetu państwa na realizację zadań zleconych i własnych Powiatu  w 

wysokości blisko 13 mln stanowiące ponad 12% dochodów bieżących ogółem, które będą 

na poziomie niewiele wyższym niż w roku 2023, 

4) dochody własne osiągane przez jednostki powiatowe w wysokości ponad 5 mln zł, w tym 

głównie z opłat komunikacyjnych w wysokości 900 tys. zł, które stanowią blisko 5% 

dochodów bieżących ogółem; będą one na poziomie roku 2023. 

Panie i Panowie Radni, 

W tym miejscu chciałby podkreślić, że uchwalając dzisiaj budżet na rok 2024 nie wiemy jaki 

wpływ na poziom dochodów będą miały czynniki zewnętrzne, które są niezależne od 

Powiatu. Nie wiemy jakie zmiany w finansowaniu samorządów będą wprowadzone przez 

rząd. Projekt budżetu został oparty na projekcie ustawy budżetowej przyjętej przez 

poprzedni rząd oraz wysokości środków już przyznanych Powiatowi na realizację inwestycji. 
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Uważam, że jest to budżet bardzo ambitny, ale mimo wszystko realny. Zaplanowane zadania 

są możliwe do zrealizowania. Zaciągnięcie kredytu w wysokości 13 mln zł jest zasadne i 

racjonalne, a przede wszystkim zapewni realizację zadań inwestycyjnych na drogach 

powiatowych w roku 2024. Planowany okres jego spłaty i wielkości spłat mieszczą się w 

możliwościach finansowych Powiatu. Wysokość kredytu i możliwości jego spłaty zostały 

pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku, która w 

swojej opinii stwierdziła, że prognozy dotyczące środków na spłatę ustalone zostały na 

poziomie ostrożnościowym. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Poszczególne zadania ujęte w budżecie na rok 2024 i środki na ich realizację zostały 

szczegółowo omówione na posiedzeniach poszczególnych komisji i wspólnym posiedzeniu 

Komisji Budżetu z przewodniczącymi wszystkich komisji Rady Powiatu. Komisje zaopiniowały 

projekt pozytywnie i nie wniosły żadnych uwag. 

Przyjęty przez Zarząd Powiatu projekt budżetu na rok 2024 był przedmiotem badania przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku. Wydała ona pozytywną opinię o 

przedłożonym projekcie. Stwierdzono, że projekt budżetu został sporządzony zgodnie z 

obowiązującymi przepisami i spełnia ograniczenia ustawowe limitów spłat zadłużenia oraz 

nadwyżki dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi. Przedstawione w opinii uwagi 

zostały uwzględnione. Inne zmiany wprowadzone przez Zarząd Powiatu do projektu zostały 

opisane w załączniku do projektu uchwały. 

Nie ma więc żadnych formalnych i prawnych przeszkód do uchwalenia budżetu Powiatu 

Augustowskiego na rok 2024 w przedstawionej przez Zarząd Powiatu propozycji. 

Przedkładając projekt uchwały, proszę Wysoką Radę o jej przyjęcie.” 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej. 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła opinie Komisji do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 r. z dnia 7 grudnia 2023 r. i 15 grudnia 

2023 r. Poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

(opinie Komisji stanowią załączniki nr 16, nr 17 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski zapytał o wydatki: 

1) w dziale Starostwo powiatowe, § 4300, zakup usług pozostałych w kwocie 1 680 000  zł, 

2) w dziale Promocja jednostek samorządu terytorialnego, § 4300, zakup usług pozostałych 

w kwocie 171 500 zł, 

3) w dziale Szkoły podstawowe specjalne, § 4270, zakup usług remontowych w kwocie 

64  550  zł. 
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Następnie Radny Michał Kotarski zapytał, czy planowane są działania remontowe 

dostosowujące obiekt Zespołu Szkół Specjalnych w Augustowie, czy też może planuje się 

wskazanie innego potencjalnego miejsca dla tej placówki. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu. 

Skarbnik Powiatu odpowiadając na pierwsze pytanie Radnego Michała Kotarskiego wyjaśnił, 

że w dziale Starostwo powiatowe, § 4300, zakup usług pozostałych w kwocie 1 680 000 zł 

mieszczą się wydatki związane z utrzymaniem Powiatowego Zarządu Dróg w Augustowie, 

wydatki na usługi związane z funkcjonowaniem Starostwa Powiatowego w Augustowie czyli 

m.in. kwestie związane z pocztą, telekomunikacją, usługami dotyczącymi działalności 

administracyjnej Powiatu, jak również wydatki związane z usuwaniem i przechowywaniem 

pojazdów. 

Następnie Skarbnik Powiatu odniósł się do pytania dotyczącego wydatków w dziale Promocja 

jednostek samorządu terytorialnego, § 4300, zakup usług pozostałych w kwocie 171  500 zł, 

informując, że w tej kwocie zabezpieczono wydatki związane z obchodami 25  –  lecia 

Powiatu Augustowskiego, m.in. wydania okolicznościowego albumu. Te kwestie szerzej 

omówi Pan Starosta. 

Głos zabrał Starosta Jarosław Szlaszyński, który poinformował, że w roku przyszłym przypada 

ćwierćwiecze funkcjonowania samorządu powiatowego. Wybory odbyły się jesienią 1998 r., 

natomiast Powiat rozpoczął funkcjonowanie od 1 stycznia 1999 r. Planowane jest utrwalenie 

wszystkich dobrych praktyk, które zostały w samorządzie powiatowym wypracowane, żeby 

pokazać pracę tych kilku rad powiatu, które składają się na 25 lat działania Powiatu. W 

związku z tym zostanie wydana publikacja i będzie to już drugie wydanie, poszerzone o 

obecną kadencję Rady Powiatu. Ponadto planowane jest wylanie w nowej technologii 

medalu pamiątkowego Powiatu Augustowskiego. Będą przewidziane działania, mające na 

celu promowanie Powiatu. Działania podejmowane przez samorządy gminne utrwaliły się w 

świadomości mieszkańców, natomiast działania podejmowane przez Powiat nie są 

dostrzegane, a było ich dużo. W tym roku wydatkowano na budowę ulic miejskich ponad 

18  mln  zł. Wygląd ulic: Wojska Polskiego, Hożej, 3 Maja, Młyńskiej, ks. Skorupki, 

Rajgrodzkiej znacząco się poprawił. Powstała również ścieżka rowerowa od miejscowości 

Bryzgiel do Płociczna, niedawno wybudowano drogę w obszarze wsi Jastrzębna Pierwsza. To 

są ważne działania i trzeba podkreślać, że Powiat jest pełnoprawnym samorządem tak jak 

samorządy gminne i realizuje zadania na rzecz mieszkańców miasta i gmin. We 

wspomnianym dziale przewidziane są wszelkiego rodzaju działania związane z jubileuszem i z 

propagowaniem pracy bieżącej, codziennej Powiatu. Starosta powiedział, że  w roku 

przyszłym planowane są również obchody jubileuszu w SP ZOZ w Augustowie i szereg 

drobniejszych jubileuszy czy uroczystości, które wymagają zaangażowania środków 

finansowych i stąd też zabezpieczenie w budżecie Powiatu. 
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Następnie Starosta Jarosław Szlaszyński odniósł się do poruszonej kwestii Zespół Szkół 

Specjalnych w Augustowie. Poinformował, że w budżecie Powiatu na 2024 rok 

zabezpieczono kwotę ponad 60  tys. zł na działania remontowe w tej szkole oraz 

zabezpieczono kwotę 60 tys. zł w budżecie Zespołu Placówek Młodzieżowych na remont 

pomieszczeń i dostosowanie ich do możliwości kształcenia uczniów z 

niepełnosprawnościami. Starosta powiedział, że zapewnienie jak najlepszych warunków 

kształcenia uczniów ZSS jest od lat jednym z najważniejszych zadań Powiatu i dbałość o tę 

szkołę to priorytet władz powiatowych, o czym też mówił podczas spotkania wigilijnego w 

szkole. 

Następnie Starosta odniósł się do kwestii poruszonej przez Radnego Michała 

Kotarskiego dotyczącej zmiany miejsca lokalizacji ZSS w Augustowie. Powiedział, że obiekt 

spełnia wymagania i nie ma potrzeby jego zmiany czy dostosowywania. Przewidziane są 

działania remontowe, o których była mowa przy omawianiu budżetu na 2024 rok, zarówno w 

szkole, jak również w Bursie z myślą o kształceniu uczniów z niepełnosprawnościami. 

Starosta dodał, że celem zwiększenia możliwości edukacyjnych uczniów, został złożony 

wniosek na budowę sali gimnastycznej, co pozwoli wychowankom tej szkoły na podnoszenie 

sprawności ruchowej. Poinformował, że nie rozumie pytania Radnego Michała Kotarskiego w 

tej kwestii, natomiast jeżeli jest taka potrzeba, to sprawa może być przedyskutowana na 

Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu. Jeżeli Radny Michał Kotarski ma jakiekolwiek 

zastrzeżenia, to powinien je konkretnie wskazać. 

Radny Michał Kotarski Michał Kotarski powiedział, że popiera pomysł zorganizowania posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i proponuje, aby to posiedzenie miało charakter wyjazdowy, gdyż 

wtedy jest możliwość obejrzenia obiektu ZSS oraz możliwość przeprowadzenia rozmów z kadrą 

nauczycielską, rodzicami i zapoznania się z ich potrzebami. 

Starosta powiedział, że z informacji, które do niego dotarły, wynika, że Radny Michał Kotarski 

rozmawiał już z rodzicami i nauczycielami ZSS. Starosta przypomniał, że organem wykonawczym 

jest Zarząd Powiatu i to w jego kompetencji leży decydowanie o losach jednostek podległych. 

Szkoła ma dyrektora, Radę Pedagogiczną i Radę Rodziców, i te organy mogą wypowiadać się 

o potrzebach placówki i kierować wnioski do Zarządu Powiatu. Zarząd Powiatu obecnie nie 

planuje zmiany lokalizacji szkoły. 

Głos zabrał Radny Michał Kotarski, który powiedział, że mieszkańcy mają swojego radnego, 

który w ich imieniu interweniuje i zgłasza sprawy. 

Przewodniczący Rady Powiatu zakończył dyskusję. 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 16) 13 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Rusiecki 
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Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński 

Jarosław) przy braku głosów „przeciwnych” i 3 głosach „wstrzymujących” (Kaszuba Maciej 

Daniel, Kotarski Michał , Puczyłowska Elżbieta) podjęła uchwałę Nr 331/XLIII/2023 w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński podziękował za podjęcie uchwały budżetowej i umożliwienie 

Zarządowi Powiatu realizacji ambitnych zamierzeń. 

Starosta podziękował Skarbnikowi Powiatu, Mecenasowi, naczelnikom wydziałów Starostwa 

Powiatowego i pracownikom Wydziału Organizacyjno – Prawnego oraz Przewodniczącym 

Komisji, członkom Zarządu Powiatu za wspólną pracę nad konstrukcją budżetu. 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę w obradach o godzinie 14.24. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 14.40. W obradach uczestniczyło 15  radnych. 

Ad. pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 156/XVIII/2021 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 18 stycznia 2021 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 

Inwestycyjnego Powiatu Augustowskiego na lata 2021 – 2025. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 156/XVIII/2021 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 18 

stycznia 2021 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu 

Augustowskiego na lata 2021 – 2025 wraz z uzasadnieniem. (uchwała stanowi załącznik nr 

18 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Mieczysławowi Lucjanowi Sobolewskiemu, który poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

(opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński poinformował, że Wieloletni Plan Inwestycyjny Powiatu 

Augustowskiego na lata 2021 – 2025 stanowi wykaz najważniejszych zadań inwestycyjnych 

planowanych do realizacji w tym okresie. W załączniku do niniejszej uchwały zaktualizowano 

ww. zadania, wpisano inwestycje, które nie były ujęte w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym 

Powiatu Augustowskiego, a zostały zrealizowane w latach 2021 – 2023 oraz dodano jedną 

pozycję pn. „Dokumentacja projektowa niezbędna do realizacji inwestycji polegającej na 
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przebudowie/rozbudowie budynku administracyjnego Starostwa Powiatowego przy ul. 3 

Maja 37 w Augustowie", z terminem realizacji w 2025 roku i kwotą 100 000 zł. 

Zaktualizowany Plan  będzie stanowił narzędzie planowania działań oraz monitorowania 

wydatków inwestycyjnych Powiatu Augustowskiego. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 332/XLIII/2023 w sprawie zmiany 

uchwały nr 156/XVIII/2021 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 18 stycznia 2021 r. w sprawie 

przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Augustowskiego na lata 2021 – 2025. 

Ad. pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia przedstawicieli Rady Powiatu w 

Augustowie do składu Powiatowej Rady Rynku Pracy w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w związku z kolejną 4 – letnią kadencją 

Powiatowej Rady Rynku Pracy w Augustowie należy ustalić dwóch przedstawicieli do 

Powiatowej Rady Rynku Pracy, która jest organem opiniodawczo – doradczym Starosty w 

sprawach polityki rynku pracy. Następnie Przewodniczący Rady Powiatu, udzielił głosu 

Staroście Augustowskiemu. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

Starosta Jarosław Szlaszyński zgłosił kandydaturę Radnego Marka Dobkowskiego i Radnego 

Tadeusza Drągiewicza. Więcej kandydatur nie zgłoszono. Zgłoszeni Radni wyrazili zgodę na 

kandydowanie. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej , Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 333/XLIII/2023 w sprawie ustalenia 

przedstawicieli Rady Powiatu w Augustowie do składu Powiatowej Rady Rynku Pracy w 

Augustowie. 

Ad. pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Zapobiegania 

Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 

2024 – 2026”. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz 

Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2024 – 2026” wraz z 

uzasadnieniem. Projekt został opracowany we współpracy z Powiatową Komisją 

Bezpieczeństwa i Porządku oraz z Powiatowym Zespołem Zarządzania Kryzysowego. (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Starosta powiedział, że ten program jest dość obszerny i zakłada możliwości różnych działań 

w zakresie porządku publicznego. Jeżeli będą pytania, to zostaną udzielone odpowiedzi. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 334/XLIII/2023 w sprawie przyjęcia 

„Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa 

Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2024 – 2026”. 

Ad. pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu 

profilaktycznego w zakresie promowania i wdrażania prawidłowych metod 

wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą domową w 

Powiecie Augustowskim na lata 2024 – 2029. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu profilaktycznego w zakresie 

promowania i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w 

rodzinach zagrożonych przemocą domową w Powiecie Augustowskim na lata 2024 – 2029 

wraz z uzasadnieniem. Projekt uchwały został omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu 

Komisji Spraw Społecznych. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 335/XLIII/2023 w sprawie 

uchwalenia Powiatowego programu profilaktycznego w zakresie promowania i wdrażania 
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prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych 

przemocą domową w Powiecie Augustowskim na lata 2024 – 2029. 

Ad. pkt 12) Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych, które finansowane będą z zaliczki przekazanej z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2024. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano projekt 

uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji osób niepełnosprawnych, które 

finansowane będą z zaliczki przekazanej z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2024 wraz z uzasadnieniem. Projekt uchwały został omówiony i 

zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych oraz na Komisji Budżetu i 

Finansów. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 27 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

(opinia Komisji stanowi załącznik nr 28 do protokołu) 

Salę obrad opuściła Radna Joanna Lisek. W obradach uczestniczyło 14 radnych. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, 

Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, Sokołowski Ireneusz, 

Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 336/XLIII/2023 w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji osób niepełnosprawnych, które finansowane będą z zaliczki przekazanej z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2024. 

Na salę obrad powróciła Radna Joanna Lisek. W obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Dyrektorowi Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Augustowie Andrzejowi Zarzeckiemu. 

Dyrektor PCPR w Augustowie podziękował pracownikom Starostwa Powiatowego w 

Augustowie za zbiórkę, która została przeprowadzona na rzecz dzieci z terenu powiatu 

augustowskiego umieszczonych w Domu Dziecka typu rodzinnego w Chorużowcach. 

Dyrektor PCPR na ręce Agnieszki Przełomskiej – pracownika Starostwa Powiatowego w 

Augustowie przekazał symboliczny grawerton jako podziękowanie za ten odruch serca. 
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Ad. pkt 13) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Powiatem Augustowskim i Powiatem Ełckim w zakresie przyjęcia zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Augustowskim i Powiatem Ełckim w zakresie przyjęcia zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego wraz z uzasadnieniem. Projekt uchwały został omówiony i 

zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Infrastruktury Technicznej oraz Komisji Budżetu i 

Finansów. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta powiedział, że jest to uchwała wyrażająca zgodę na zawarcie porozumienia, 

pomiędzy dwoma powiatami w sprawie otwarcia linii komunikacyjnej Augustów – Kalinowo 

– Augustów. W porozumieniu zostaną określone między innymi zasady oraz terminy 

rozliczenia przedmiotowej linii komunikacyjnej. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Mieczysławowi Sobolewskiemu, który poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 30 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

(opinia Komisji stanowi załącznik nr 31 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Elżbiecie Puczyłowskiej. 

Radna Elżbieta Puczyłowska podziękowała za działania, jakie w tym zakresie zostały podjęte, 

które sprawiły, że młodzież z Gminy Kalinowo ma zapewniony dowóz do szkół w Augustowie. 

Dodała, że może uruchomienie wskazanych linii komunikacyjnych przyczyni się do wyboru 

przez młodzież z terenu powiatu ełckiego szkół średnich w Augustowie. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 337/XLIII/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Augustowskim i Powiatem Ełckim w 

zakresie przyjęcia zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Ad. pkt 14) Podjęcie uchwały w sprawie organizacji publicznego transportu zbiorowego na 

terenie powiatu augustowskiego. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazany został 

projekt uchwały w sprawie organizacji publicznego transportu zbiorowego na terenie 

powiatu augustowskiego wraz z uzasadnieniem. Projekt uchwały został omówiony i 

zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Infrastruktury Technicznej. (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 32 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Mieczysławowi Sobolewskiemu, który poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 33 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 338/XLIII/2023 w sprawie organizacji 

publicznego transportu zbiorowego na terenie powiatu augustowskiego. 

Ad. pkt 15) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej na 

świadczenie usług, polegających na realizacji powiatowych przewozów osób o charakterze 

użyteczności publicznej na liniach komunikacyjnych, przebiegających na obszarze Powiatu 

Augustowskiego na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję został przekazany 

projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej na świadczenie usług, 

polegających na realizacji powiatowych przewozów osób o charakterze użyteczności 

publicznej na liniach komunikacyjnych, przebiegających na obszarze Powiatu 

Augustowskiego na 2024 rok wraz z uzasadnieniem. Projekt uchwały został omówiony i 

zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 34 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

powiedział, że w uzasadnieniu podano wysokość dopłat do wozokilometrów wyliczone w oparciu 

o koszty firm, które realizują zadanie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

(opinia Komisji stanowi załącznik nr 35 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 
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Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 339/XLIII/2023 w sprawie ustalenia 

stawek dotacji przedmiotowej na świadczenie usług, polegających na realizacji powiatowych 

przewozów osób o charakterze użyteczności publicznej na liniach komunikacyjnych, 

przebiegających na obszarze Powiatu Augustowskiego na 2024 rok. 

Ad. pkt 16) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu 

w Augustowie na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu 

Augustowskiego komisje stałe Rady Powiatu działają zgodnie z planami pracy 

zatwierdzonymi przez Radę. Wyjątkiem jest Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, która, 

pomimo iż jest komisją stałą, z uwagi na tematykę i charakter spraw jakimi się zajmuje, 

nie sporządza rocznego planu pracy. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 36 do 

protokołu). 

Poinformował, że przekazano w materiałach pod obrady projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu na 2024 rok. Załącznikami do uchwały są 

plany poszczególnych komisji omówione na posiedzeniach komisji. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 340/XLIII/2023 w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu w Augustowie na 2024 rok. 

Ad. pkt 17) Przedstawienie raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Augustowskiego na lata 2021 – 2024 z perspektywą do 2028 r.” za okres 2021 – 2022. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował, że „Program Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Augustowskiego na lata 2021 – 2024 z perspektywą do 2028 r.” jest 

monitorowany w cyklu 2 – letnim. Obecnie został przygotowany raport z realizacji Programu 

za okres 2021 – 2022. (raport stanowi załącznik nr 37 do protokołu). 

Raport był przedmiotem obrad Komisji Infrastruktury Technicznej. Jest to obszerny 

dokument, dlatego w materiałach na sesję przekazano podsumowanie i wskaźniki realizacji 

Programu. Dokument w całości jest dostępny w Wydziale Ochrony Środowiska i Leśnictwa.  

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do raportu. 

Ad. pkt 18) Przyjęcie protokołu XLII/23 z dnia 14 listopada 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował radnych, że w tym punkcie 

mogą wnosić uwagi do protokołu Nr XLII/23 z dnia 14 listopada 2023 r. 
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Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Nr 

XLII/23 z dnia 14 listopada 2023 r. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących” przyjęła protokół Nr XLII/23 z dnia 14 listopada 2023 r. 

Ad. pkt 19) Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta wraz z Przewodniczącym Rady Powiatu złożyli życzenia świąteczne jak również 

podziękowali za zaangażowanie i za zrozumienie istoty decyzji podejmowanych przez Zarząd 

Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski przypomniał, że wpłynęła petycja mieszkańców ulicy Wypusty 

w Augustowie. Pewne działania były poczynione przez Powiatowy Zarząd Dróg w 

Augustowie, tj. wstawienie progów zwalniających. Nie można było wykonać przejścia dla 

pieszych czy chodnika, gdyż trwały prace wykonywane przez MPEC „GIGA". Radny zwrócił się 

z prośbą, aby Zarząd Powiatu wystąpił z wnioskiem do Burmistrza Miasta Augustowa o 

podjęcie działań zmierzających do przebudowania oświetlenia na tej ulicy, gdyż mieszkańcy 

mają trudności z wjazdem na swoje posesje. Radny powiedział, że dzięki podjęciu takiego 

działania być może podjęte zostałyby dalsze kroki i powstałby chodnik na tej ulicy. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński powiedział, że kwestia oświetlenia leży w kompetencji 

Burmistrza Miasta Augustowa. Mieszkańcy, którzy wystąpili z taką petycją powinni ją 

skierować do  organu właściwego, jakim jest Burmistrz Miasta Augustowa. Kwestia 

współpracy z Miastem Augustów m.in. w zakresie oświetlenia bywa bardzo trudna. Taka 

sytuacja miała miejsce np. przy realizacji ulicy Rajgrodzkiej w Augustowie, należności z tego 

tytułu nie zostały uregulowane. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i wniosków. 

Ad. pkt 20) Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu podziękował 

Radnym za udział w obradach i o godz.15.13 zamknął obrady XLIII sesji Rady Powiatu w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu 

w Augustowie 
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Andrzej Mursztyn 

Protokołowała: 

Urszula Cudnowska 


